
СТЕНОГРАМА 

засідання Комітету Верховної Ради України з питань здоров'я нації, 

медичної допомоги та медичного страхування 

 

01 жовтня 2024 року 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Отже продовжуємо засідання Комітету з питань 

здоров'я нації, медичної допомоги та медичного страхування та розгляд 

питання по проекту Закону України «Про Державний бюджет України на 

2025 рік» (реєстраційний номер 12000).  

Нагадую, що на засіданні відбувається аудіо та відеозапис. 

Відеотрансляція здійснюється в онлайн-режимі на офіційній сторінці 

фейсбук комітету.  

Спочатку перевіряємо наявність кворуму. Прошу відповідати 

«присутній» чи «присутня», коли я називаю прізвище.  

Булах.  

Вагнєр.  

ВАГНЄР В.О. Присутня. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Вірастюк. 

Гурін. 

ГУРІН Д.О. Присутній.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дмитрієва. 

Довгий.  

Дубіль. 

Дубнов. 

ДУБНОВ А.В. Присутній.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Заславський. 

ЗАСЛАВСЬКИЙ Ю.І. Присутній. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Зінкевич. 

ЗІНКЕВИЧ Я.В. Присутня. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Зуб.  
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ЗУБ В.О. Присутній.  

ДМИТРІЄВА О.О. Михайле Борисовичу, Дмитрієва теж присутня. 

Добрий день. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Добрий день.  

Кузьміних. 

КУЗЬМІНИХ С.В. Присутній.  

БУЛАХ Л.В. Булах також. Булах відмітьте.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Макаренко. 

Перебийніс.  

ПЕРЕБИЙНІС М.В. Присутній.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Радуцький присутній.  

Стефанишина. 

СТЕФАНИШИНА О.А. Присутня.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Пані Яно, скільки? 

ЗІНКЕВИЧ Я.В. 12 народних депутатів.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. 12 членів комітету. Кворум є.  

Колеги, у засіданні бере участь, прошу, коли я озвучую прізвище, 

відповідати «присутній» для того, щоб зафіксувати це у протоколі засідання.  

Кузін Ігор Володимирович – заступник міністра охорони здоров'я 

України – головний державний санітарний лікар.  

 

КУЗІН І.В. Вітаю. Присутній.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Я так розумію, МОЗ ще збирається.  

 

КУЗІН І.В. Міністр має прийти через 1 хвилину. Закінчується урядова 

рада.  
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РАДУЦЬКИЙ М.Б. Від Міністерства фінансів України Єрмоличев 

Роман Володимирович – заступник міністра.  

Мінфін, я так зрозумів, відступив, здався.  

Від Уповноваженого Верховної Ради України з прав людини 

Колобродова Олена Володимирівна. Є? Наче бачив.  

Ага, замість неї буде Глущенко, так? 

 

ВІРАСТЮК В.Я. Доброго ранку! Михайле Борисовичу, вибачте, я є, 

трішки запізнився. Вірастюк. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Ага. Добре. 

Від Національної служби здоров'я України Гусак Наталія Борисівна.  

 

ГУСАК Н.Б. Добрий день. Присутня.   

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Від Експертної ради при Комітеті Верховної Ради 

України з питань здоров'я нації, медичної допомоги та медичного 

страхування Гук Андрій Петрович. Не бачу. Але ми вітаємо, Андрій Гук 

сьогодні боронить нашу країну в рядах Національної гвардії України. 

Від Ради громадського контролю при Національній службі здоров'я 

України Головін Олексій Анатолійович. 

 

ГОЛОВІН О.А. Добрий день. Присутній.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Також у нашому засіданні беруть участь 

представники Бюро ВООЗ в Україні Ольга Шевченко - спеціаліст з питань 

законодавства і політики. 

 

ШЕВЧЕНКО О. Добрий день. Присутня.  
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РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Ольга Демешко - спеціаліст з питань фінансування 

здоров'я. Не бачу. 

Соломія Касянчук - спеціаліст з питань фінансування здоров'я. Немає 

ще, так? Окей. 

Колеги, розпочинаємо нашу роботу. Вчора в ході обговорення проекту 

Закону України про Державний бюджет України на 2025 рік, № 12000, 

поданого Кабінетом Міністрів України, учасниками засідання було порушено 

питання  щодо необхідності уточнення пункту 26-го Прикінцевих положень 

законопроекту, яким передбачено переведення рахунків надавачів медичних 

послуг на обслуговування на не бюджетні рахунки, відкриті в органах 

казначейства.  

Ми домовились, що Міністерство охорони здоров'я спільно з 

Міністерством фінансів та нашими колегами - членами комітету, зокрема з 

Ольгою Стефанишиною і мною як головою комітету, опрацюють висловлені 

під час засідання пропозиції та запропонують консолідоване рішення щодо 

цього питання. 

Пропоную надати їм слово для інформування комітету з  цього питання 

і регламентом по 3 хвилини, і після цього перейти до ухвалення рішення. 

 

ДУБНОВ А.В. Михайле Борисовичу, вибачте, можна пропозицію? А 

можна ми бюджет не будемо обговорювати без Міністерства фінансів і 

міністра охорони здоров'я? Може, все ж таки вони приєднаються? 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Артеме Васильовичу, вибачте. По-перше, якби ви 

присутні були на вчорашньому засіданні комітету, то ви б знали, що ми 

сьогодні нічого не обговорюємо. Ми сьогодні виносимо рішення. 

По-друге, відвідуйте, будь ласка, засідання комітету, щоб не задавати 

питання, які недоцільні зараз. Вибачте, Артеме Васильовичу. 
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ДУБНОВ А.В. А чому мої питання недоцільні? 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Тому що у нас немає вже обговорення, Артеме 

Васильовичу. Обговорення було вчора. 

 

ДУБНОВ А.В. Так я спитав: де Міністерство фінансів і де Міністерство 

охорони здоров'я? 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Ще раз кажу, обговорення було вчора, Артеме 

Васильовичу. Сьогодні є рішення комітету, яке зараз буде озвучене і буде 

обговорене. Якщо Міністерство фінансів і Міністерство охорони здоров'я 

приймали вчора участь в обговоренні рішення, то сьогодні це рішення 

комітету. У нас сьогодні не новий комітет, Артеме Васильовичу, а 

продовження засідання, яке вчора закінчили, бо вийшов час.  

Тому, будь ласка, Артеме Васильовичу… 

 

ДУБНОВ А.В. Я до вас як головуючого питаю: де Міністерство 

фінансів і де Міністерство охорони здоров'я? Я не обговорюю з вами... 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Міністерство охорони здоров'я представлено 

першим заступником. Міністерство фінансів... 

 

ДУБНОВ А.В. Де перший заступник? 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Перший заступник пан Кузін – головний 

санітарний лікар. І Центр громадського здоров'я йому підпорядкований. Це 

якраз те, на що іде фінансування. 
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Артеме Васильовичу, ви як народний депутат можете написати скаргу 

на Прем'єр-міністра України, що хтось не з'явився на засідання комітету. 

добре? 

 

ДУБНОВ А.В. Добре. Дякую. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую, Артеме Васильовичу. 

Колеги, дивіться, вчора десь приблизно о 22-й годині ми так і не 

знайшли спільну мову по єдиному рішенню з Міністерством фінансів, тому є 

пропозиція, я вам зараз зачитаю рішення комітету, порада комітету 

бюджетному комітету, те, що вчора обговорювалося, це пропозиції Зуба і 

Стефанишиної.  

І у мене є пропозиція зараз обговорити, я зачитаю цю пропозицію. 

Якщо не буде зауважень, то саме таку пропозицію ми надамо бюджетному 

комітету і на бюджетному комітеті будемо відстоювати позицію нашого 

комітету. 

Тому пропозиція наступна. До речі, Мінфін там не сильно вчора чинив 

спротив. І це наше право висловити своє бачення і надати пропозиції. Далі 

будемо відстоювати це на бюджетному комітеті. 

 Пропозиція наступна: «Пункт 26 Прикінцевих положень проекту 

Закону «Про Державний бюджет України на 2025 рік» виключити». Цей 

пункт, якщо ви пам'ятаєте, про обов'язковий перевід всіх рахунків закладів з 

надання послух з охорони здоров'я перевести в Державне казначейство. 

Друге. Прикінцеві положення проекту Закону України «Про 

Державний бюджет України на 2025 рік» доповнити новим пунктом 29 

такого змісту: «Кабінету Міністрів України вжити заходів щодо 

запровадження деяких механізмів забезпечення цільового та ефективного 

використання коштів за програмою медичних гарантій шляхом, перше, 

проведення до 1 квітня 2025 року аналізу інформації про накопичення 
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залишків коштів на рахунках надавачів медичних послуг та визначення 

механізму подальшого використання зазначених залишків коштів, отриманих 

за надання послуг відповідно до договорів з НСЗУ, з метою забезпечення 

доступності послуги для пацієнтів.  

Забезпечення роботи та внесення змін до нормативно-правових актів 

щодо зобов'язання надавачів медичних послуг державної та  комунальної 

форми власності протягом 2025 року розміщувати на спеціально створених 

для цього небюджетних рахунках в органах Державної казначейської служби 

залишків грошових коштів, отриманих за надання послуг відповідно до 

договорів з НСЗУ, які накопичуються на рахунках надавачів понад 

еквівалент двомісячних сум витрат на оплату праці з нарахуванням. 

Направити пропозицію в Комітет з питань бюджету». 

Колеги, є бажання обговорювати чи є пропозиції? Давайте, у нас є 

керівництво, то по 3 хвилини.  

Якщо у Міністерства охорони здоров'я є зауваження чи у НСЗУ, також 

готові послухати. 

Міністерство охорони здоров'я. 

 

КУЗІН І.В. Якщо можна, то спочатку пані Наталія Гусак, потім 

міністерство. Пані Наталіє. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Прошу, пані Наталіє. 

 

ГУСАК Н.Б. Добрий день, шановний Михайле Борисовичу! Добрий 

день, шановні народні депутати, шановні колеги! Національна служба 

здоров'я України підтримує цю пропозицію. Безумовно залишки, як я вже 

зазначала і вчора, це є дещо проблемою. Давайте так, не проблемою, а 

суттєвим викликом, який породжений неефективним управлінням відповідно 

в окремих закладах. Ми чули неодноразово, і вчора ви говорили наприклад,  
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про екстрену медичну допомогу. Насправді Національною службою здоров'я 

України було проведено декілька протокольних зустрічей, ми направляли 

листа засновникам стосовно роботи з цими закладами стосовно накопичення 

їхніх залишків на рахунках. 

Тому, безумовно, нам здається, що така норма мотивувала в тому числі 

заклади повноцінно забезпечувати, відповідно виконувати насамперед норми 

договору з Національною службою здоров'я України. А це говорить про те, 

що мотивувати медичних працівників надавати якісні медичні послуги, 

створювати відповідні комфортні умови праці для них, а також забезпечувати 

лікарськими засобами, медичними виробами відповідно до стандартів та 

протоколів надання медичної допомоги. 

Тому як Національна служба здоров'я України ми завжди будемо 

стояти в питаннях насамперед в інтересах пацієнтів. Друге. Ці інтереси 

пацієнтів мають забезпечуватися ефективним використанням коштів, 

отриманих надавачами за договорами з Національною службою здоров'я 

України, і також ми завжди будемо виступати за те, що договір має 

виконуватися в повному обсязі, як це прописано відповідно у наших 

договірних відносинах. 

Дякую. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую, Наталіє Борисівно. 

Вікторе Кириловичу, вітаємо.  

 

ЛЯШКО В.К.  Добрий день.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. У МОЗ будуть якісь зауваження чи пропозиції до 

рішення нашого комітету? 

 

ЛЯШКО В.К. Ні, ми підтримуємо.   
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РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую. 

 

ЛЯШКО В.К.  Я ще там додатково дописав, щоб Міністерству фінансів  

дали задачу відпрацювати технологічні і технічні рішення в казначействі, 

щоб воно працювало як годинник, як і будь-який банк у нашій країні. Це 

було б класно. Тоді можна було б через 2-3 роки дивитися, як воно все 

працює. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Слушно, Вікторе Кириловичу. Ми теж 

запропонуємо колегам вашу пропозицію окремим пунктом проголосувати. 

Ну мені особисто дуже гарна пропозиція.  

Так, колеги, я дивлюсь, у нас немає ні Офісу, нікого… 

 

СТЕФАНИШИНА О.А. Михайле Борисовичу, а можна уточнення? Чи 

правильно я розумію, що основні рахунки будуть в банках, а те, що залишки, 

будуть переводитися… 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Так, так. 

 

СТЕФАНИШИНА О.А. Ага. От так. Тільки залишки, так? 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Тільки залишки, які перевищують місячний 

бюджет. 

 

СТЕФАНИШИНА О.А. Ну якийсь ліміт. Все, зрозуміло. Дякую. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Колеги, тоді переходимо до виступів або запитань 

від народних депутатів - членів комітету. 

Прошу, Артем Васильович Дубнов.    
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ДУБНОВ А.В. Дякую. В мене 3 хвилини?  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Так-так, Артеме Васильовичу. 

 

ДУБНОВ А.В.  Я прошу додати до порядку денного моє питання, щоб 

ініціювати рішенням комітету звернення до Кабінету Міністрів, щоб під час 

розгляду Державного бюджету України чи питань, пов'язаних з ним, у нас 

завжди були представники на рівні хоч замміністра Міністерства фінансів. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Ну це не по суті питання, це в «Різному». 

 

ДУБНОВ А.В.  Ну дивіться, я прошу додати до «Різного». 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Артеме Васильовичу, ми поставимо це в «Різному», 

не питання.  

 

ДУБНОВ А.В. Дякую.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Прошу,  Оксано Олександрівно. 

 

ДМИТРІЄВА О.О. Добрий день, колеги. 

Я все ж таки не можу зрозуміти і зараз навіть у чаті всі пишуть: а чому 

2 місяці, а чому не 3, чому не 5, чому вирішили саме 2 місяці?  

По-друге, чому якщо у нас є лікарні, у яких є залишки і ми про них 

знаємо, це невеликий відсоток, як вчора ми обговорювали, чому ми не 

боремося, як вирішуємо питання з цими лікарнями, а обрізаємо знову ж таки 

всі під одну гребінку? 

І третє. Чому просто не взяти і не прибрати цю норму, не сісти і не 

розібратися? Ми не чули головних лікарів, ми не розуміємо, для чого у них ці 
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залишки, що вони з ними роблять. Ми говоримо про бюджет воюючої країни, 

в якій може трапитися не дай боже що, а вони не можуть зупиняти свою 

роботу, лікарні, і не можуть залишати своїх лікарів без заробітної платні. 

Тому у них є залишки, на які вони розраховують. І все ж таки ми давали 

можливість їм бути автономними. А зараз ми все ж таки це прибираємо. Два 

місяці, три місяці, п'ять. Ми не можемо цього робити. І треба окремо 

розбиратися саме з тими лікарнями, в яких є великі залишки, чому вони 

цього не роблять, не витрачають ці кошти.  

Тому я вважаю, що просто це неправильне рішення. Ми маємо 

прибрати цю норму і разом вирішити з Міністерством фінансів, МОЗом, 

Національною службою здоров'я,  лікарнями, розібратися в цьому питанні, а 

потім виносити якесь рішення, а не так поспішати. Це бюджет, бюджет 

воюючої країни.  

Дякую. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Оксано Олександрівно, дякую.  

Перше. Якби ви уважно слухали… 

 

ДМИТРІЄВА О.О. Я уважно слухаю, Михайле Борисовичу. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Оксано Олександрівно, будь ласка. У нас першим 

пунктом нашого рішення написано: виключити норму 26. Якщо ви не 

почули, повторюю.  

 

ДМИТРІЄВА О.О. А другим пунктом, Михайле Борисовичу? 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Перше. Ви пропонуєте виключити, ми виключаємо 

це. Це перший пункт нашого рішення.  
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ДМИТРІЄВА О.О. Це… 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Оксано Олександрівно, почекайте. Перше. Ви ж 

дозволите відповісти? 

По-друге. Саме тому, що це бюджет воюючої країни, саме тому, що 

нам треба постійно тримати баланс загального державного казначейського 

рахунку, ми знайшли, дуже довго шукали компроміс з Мінфіном, якому 

треба фінансувати не тільки охорону здоров'я. І, до речі, їм треба віддати 

належне, за 3 роки війни у нас максимальна затримка, яка була по виплаті за 

ПМГ, перерахунки від НСЗУ до лікарень через Державне казначейство, до 

речі, найбільше у нас було 6 днів. Нехай Віктор Кирилович мене виправить, 

якщо я помиляюся. Мені здається, 6 днів. 

Що стосується залишків, у нас є захищені видатки, ми про них знаємо, 

це зарплата і витратні матеріали, ліки і витратні матеріали. Двомісячний 

запас – це нормальний запас, який ми видаємо. Але 6-7 мільйонів, ви знаєте, 

це добре, Оксано Олександрівно, ваше міжфракційне об'єднання на цьому 

завжди наполягає, що нам сьогодні кожен мільярд, кожні 100 тисяч гривень 

дуже важливі. І тому коли є сьогодні залишки, а це приблизно на сьогодні 

складає від 5 до 6 мільярдів на місяць, це по системі охорони здоров'я, то ці 

залишки можна в той час, коли вони не використовуються, використовувати 

для фінансування Сил оборони, закупівлю зброї. А коли прийде третій 

місяць, заплатити те, що заробила лікарня за цей місяць і за перше, третє.  

У нас на сьогоднішній день не відкриваються казначейські рахунки 

бюджетні. Це позабюджетні казначейські рахунки, вони працюють так само, 

як і в приватному банку, але вони не уможливлюють закривати на депозитах 

і після того не виплачувати зарплату працівникам, як ви кажете, на 

приватних депозитах і класти собі в кишеню відсотки. 

 І ми з вами особисто, Оксано Олександрівно, розбиралися в Одеській 

області з такими випадками,  у Львівській області з такими випадками. 
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Небюджетний казначейський рахунок відрізняється від приватного банку, де 

розміщують інші лікарні свої залишки на приватні рахунки, тільки тим, що в 

казначействі немає відсотків, і там немає сенсу тримати гроші, не 

виплачуючи зарплату, щоб отримати якісь додаткові відсотки собі в кишеню 

деякими поганими лікарями.  

Для того щоб реформа не зупинялася, 26 статтю ми пропонуємо 

виключити. Далі, коли є залишки від гарної роботи лікарняного закладу, то ці 

гарні залишки можуть попрацювати на оборону країни, в жодному разі не 

відміняючи своєчасних проплат лікарням. Я не бачу тут від Кабінету 

Міністрів (я особисто, я зараз свою думку висловлюю) ніякого наїзду на 

нормальні, порядні лікарні.  

Гроші мають працювати, але в даному випадку на країну, а не на 

власну кишеню деяких головних лікарів. І це ви кажете, що не обговорювали 

з головними лікарями, я знову з вами не погоджусь - обговорювали, остання 

розмова з головними лікарями відбувалась вчора о 10.35 вечора. 

 

ДМИТРІЄВА О.О. Михайле Борисовичу, ну ми ж не чули це. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Оксано Олександрівно! 

 

ДМИТРІЄВА О.О. Ми ж комітет, ми ж приймаємо рішення комітетом 

зараз. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Так у вас є ну не три кнопки, а три варіанти 

відповіді, так? Підтримати виключення 26-ї статті чи підтримати, так? 

Підтримати ідеологію вашого міжфракційного об'єднання, що треба кожну 

копійку використовувати на оборону країни чи не підтримати. 

 

ДМИТРІЄВА О.О.  І на медицину. 
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РАДУЦЬКИЙ М.Б.  І на медицину. 

 

ДМИТРІЄВА О.О. Пані Оля вчора дуже добре сказала, що… 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. У нас під час війни, Оксано Олександрівно, бюджет 

охорони здоров'я збільшений на 47 мільярдів. 

 

ДМИТРІЄВА О.О. Я вам вчора сказала, порахуйте по курсу долара, 

який закладений на 2025 рік. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Оксано Олександрівно, ми, слава богу, живемо в 

Україні, в Україні національна валюта гривня, вибачте. 

 

ДМИТРІЄВА О.О.  Та ви що? Але прирівнюємо до долара…   

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Але зарплата наших лікарів, вона в гривнях, Оксано 

Олександрівно. Якщо ви десь знаєте про інше, зробіть заяву в ДБР, будь 

ласка. У нас гривневі рахунки.    

 

ДМИТРІЄВА О.О. Обов'язково… і по тих лікарях, які кладуть гроші на 

депозиті собі в кишеню, а не забирають… 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Це теж зробіть. А чого ви не зробили заяву? 

 

ДМИТРІЄВА О.О. А ви чого знаєте це і не робите, Михайле 

Борисовичу? 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Я робив. А ви чому ухиляєтесь?  
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ДМИТРІЄВА О.О. І я робила. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Ну так вибачте… 

 

ДМИТРІЄВА О.О.  І що зробили з ними… вирішили все? 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Людина отримала вирок. Оксано Олександрівно, 

ще раз кажу, тут ми якраз повністю підтримуємо політику вашого 

міжфракційного об'єднання, кожна копійка в державі має сьогодні працювати 

на державу, а не на власну кишеню. 

 

ДМИТРІЄВА О.О. І на медицину також. Тому підтримую пані Олю - не 

за рахунок медицини. Бо це теж медичне, про який ми постійно говоримо. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Оксано Олександрівно, ще раз, у нас немає нічого  

за рахунок медицини, вибачте, у нас за рахунок медицини фінансується 

медицина, а приватні кишені ми не будемо фінансувати. 

 

ДМИТРІЄВА О.О.  А от приватні кишені  - правильно розбиратися… 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Попросіть своїх помічників розібратись, що таке 

небюджетний рахунок в казначействі, Оксано Олександрівно. 

 

ДМИТРІЄВА О.О.  Розібрались дуже добре, Михайле Борисовичу. 

 

 РАДУЦЬКИЙ М.Б. Вони не мають ніяких обмежень по використанню 

грошей лікарнею за власним бажанням лікарні. Єдине що: вони не дають 

можливість закривати ці гроші на депозитах. Ну це якраз, я думаю, що вас не 

особливо хвилює, да? Всі видатки лікарень, вони оплачуються.  
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МОЗ просить слово. Будь ласка. 

 

ЛЯШКО В.К. Можна маленьку ремарку? Бо сьогодні пролунало знову 

в виступі другий раз і вчора лунало також, що в принципі говориться про те, 

що ми ж робили закладам автономію, а потім говориться протилежна теза 

про те, що хай Міністерство охорони здоров'я і НСЗУ щось вирішать із 

залишками в тих закладах, які автономні. 

То ми давайте визначатись: вони заклади  автономні і займаються 

господарською діяльністю чи МОЗ і НСЗУ має право втручатися в їх 

господарську діяльність? Від цього же залежить  потім, як ставляться задачі. 

Бо якщо заклади автономні, то наша задача, щоб вони виконували договори з 

Національною службою здоров'я України і надавали ті послуги по тих 

пакетах, за якими  вони законтрактовані.  

 

ДМИТРІЄВА О.О. Так, але ж зараз ми втручаємося в їх діяльність і 

забираємо. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Ми нічого не забираємо, Оксана Олександрівна. 

Забираємо – це коли от зараз оборонний комітет запропонував 

бюджетному комітету і уряду забрати всі гроші зі всіх національних академій 

– аграрної, юридичної і всіх інших – і  віддати їх на Сили оборони. Оце 

називається «забираємо».  

 

ДМИТРІЄВА О.О. Але вони не КМЗ, Михайле Борисовичу. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Ще раз кажу, оце називається "забираємо".  А ми 

нічого не забираємо. Держава ні копійки не забирає, а тільки віддає. Будь 

ласка, не маніпулюйте фразами. 
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ДМИТРІЄВА О.О. Ну давайте наш закон відміняти тоді, який  дозволяв 

їм… 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Ми не відміняємо наш закон. У нас НСЗУ як є 

платником за пакетами медичної гарантії, так і залишається. У нас є особисті 

рахунки лікарень, їх ніхто не відміняє. Крапка. 

Небюджетний рахунок казначейства не є порушенням незалежності.  

 

ДМИТРІЄВА О.О. Добре. Чому два місяці? Чому не три? 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Бо це стратегічний запас, який має робити люба 

лікарня. І якщо щось зламалось, то у них є двомісячний запас витратити 

гроші, поки прийдуть наступні гроші з НСЗУ. Хотів вам нагадати, що у нас з 

цього року НСЗУ буде контрактувати вже на 3 роки. Це також перемога і 

нашого комітету в тому числі. І дякуємо уряду, що нас почули. Це для 

лікарень, для нормальних керівників, які не думають тільки про відсотки з 

приватних депозитів, це дуже великий механізм користуватися грошима, які 

дає держава за їхні послуги.  

Тому ще раз, Оксано Олександрівно, прошу, будь ласка, читайте закон, 

і якщо ви бачите десь порушення Закону про державні фінансові гарантії, 

підкажіть. Там, по-перше, ніде не написано на які рахунки розраховується 

НСЗУ. Правда? Якби ми зараз сказали, що НСЗУ тепер відправляє на 

бюджетні рахунки, це, да, це порушення, це кінець автономії. Ми 

відправляємо на небюджетні рахунки. І система «банк-клієнт» у казначействі 

є така сама, як система «банк-клієнт» у любому приватному банку, як і в 

державному. Вона нічим не відрізняється, це електронна платіжка… Ви ж у 

банк не йдете доповідати, куди ви саме витрачаєте гроші, це ваші гроші, ви їх 

витрачаєте туди, куди вважаєте за доцільне, керівник.  
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Тому тут порушень ПМГ, Закону про державні фінансові гарантії ніхто 

не бачить. Головні лікарі просили залишитись без казначейства – все 

відбувається. Мається на увазі, нерадиві керівники, як сказала шановна 

Наталія Борисівна, які не вміють планувати свій бюджет і не вміють 

користуватися своїми фінансами. І це точно не про автономію.  

Зуб Валерій, прошу. 

 

ЗУБ В.О. Доброго дня, шановні колеги. Дивіться, я хочу сказати, що 

моя теж була ініціатива, вона дуже співпадає з нашим рішенням, що 

Михайло Борисович сказав. Справа в тому, що я подивився… По-перше, з 

керівниками онкоцентрів ми зустрілися. Ми всі разом все обговорили. І це 

було наше рішення, керівників онкоцентрів, що двомісячний запас – це якраз 

те, що ви говорите, що для керівника це достатньо для того, щоб здійснювати 

свою господарську діяльність.  

І тут, Михайле Борисовичу, я вас повністю підтримую, це такий 

компромісний варіант, і ті 19 мільярдів, які залишаються, і ті заклади, які не 

використовують, якраз це той буде компроміс для Мінфіну, щоб ми все-таки 

це рішення прийняли.  

Плюс до того, все-таки всі ті благодійні надходження, які заробляють 

заклади самотужки, вони залишаються в закладі, вони нікуди не діваються, 

тому це теж плюс. Тому я вам скажу, що це якраз онкологічна спільнота – це 

було спільне наше рішення, і ми його спільно виклали, все-таки так. 

І плюс все-таки фінансова дисципліна. Ви знаєте, ми от скільки, 

зустрічались, дякуючи і міністру, і Наталії Борисівні, ми багато з 

онкологічною спільнотою, з онкологічними керівниками зустрічаємося і 

постійно раніше ми там як би умовляли: давайте от закуповуйте, давайте там 

зарплати достойні. Але коли немає фінансового важелю, до тих пір немає цієї 

фінансової дисципліни. Це і буде, ще раз, дисциплінувати директорів.  
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Я, до речі, подивився по онкоцентрах, у нас є там Дніпро, Суми, там 

декілька центрів, які увійшли до топ-50 цих закладів, тому ми їх трошки 

раніше пожурили за це все, і багато хто вже виправився. Але в цілому всього 

50 закладів на Україну, які мають такі досить великі надходження чи великі 

заощадження, – 50 закладів. Тому я думаю, що це буде найкраще рішення, 

компромісне рішення. Дайте підтримаємо, голосуємо, і дасть бог, що воно 

все пройшло. 

Дякую. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую, Валерію Олексійовичу. 

І допоможемо Міністерству фінансів тримати позитивний баланс 

Єдиного казначейського рахунку країни. Ви знаєте, для чого це в першу 

чергу потрібно – для своєчасної оплати тієї ж самої заробітної платні нашим 

військовим, завдяки яким ми сьогодні тут сидимо і розмірковуємо, як 

витрачати гроші в охороні здоров'я. 

 

ДМИТРІЄВА О.О. Михайле Борисовичу, а можна ще питання. А як 

швидко будуть все ж таки проходити ці операції з казначейством? Чи знову ж 

таки будуть черги на погодження? 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Оксано Олександрівно, я не працівник  

казначейства. Але ще раз кажу, система банк-клієнт казначейства така сама, 

як в любому приватному банку. Мінфін учора, і ви це чули, обіцяв навести 

лад, якщо будуть якісь в регіональних казначействах, ну людський фактор це 

людський фактор. Ми ж з вами це добре знаємо. В такому випадку  скарга до 

Мінфіну. Єрмоличев особисто обіцяв учора виїжджати в такі казначейства і 

наводити лад. Людський фактор, ми з вами нікуди від нього не дінемось. Але 

я ще раз кажу, я в приватному банку 3 дні іноді намагаюсь, щоб мені 

зробили, сплатили якийсь рахунок. І це не казначейство, це приватний банк. І 
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я ще й там користуюсь послугою віпклієнта. Так що це людський фактор. І 

тут ми точно не можемо законодавством людський фактор якось зменшити 

чи навпаки підвищити. Це головні лікарі, якщо вони будуть бачити хоч якесь 

порушення з боку працівника казначейства чи казначейства в цілому, у них є 

для того і Міністерство фінансів, і ми з вами в тому числі як народні 

депутати.   

 

ДМИТРІЄВА О.О. Дякую. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Так, прошу. Але різниця в системі банк–клієнт - це 

така сама система банк–клієнт. Мені вчора  особисто Єрмоличев показував, 

що це така сама система. Ну головному бухгалтеру куди відправити 

електронну платіжку немає різниці, вона відправляє з одного комп'ютера 

просто на іншу адресу електронну. А паперових платіжок в казначействі на 

не бюджетних рахунках вже не існує. Все ж таки діджиталізація і до 

казначейства доперлася, слава богу. 

Колеги, я ще хочу до нашого того, що я вам зачитував, додати те, що 

пропонує Віктор Кирилович, щоб уже голосувати все разом. Зараз, одну 

хвилинку. 

Доповнити пунктом 30-м: "Мінфіну та казначейству реалізувати 

технічні рішення щодо забезпечення ефективного управління не 

бюджетними рахунками надавачів медичних послуг державної та 

комунальної власності. Це додатково до того, що я зачитував, ще пропозиція 

міністра. Ну вона, як на мене, дуже слушна, що якщо Мінфін вже робить таку 

революцію з рахунками, то краще, щоб вони на професійному рівні самі 

розробили цю технологію. Підтримую Віктора Кириловича.  

Тому, колеги, таке рішення пропонується від комітету. Це наша 

пропозиція до бюджетного комітету. Прошу підтримати та проголосувати.  

Булах.  
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БУЛАХ Л.В. Я – за.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Вагнєр.  

ВАГНЄР В.О. За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Вірастюк.  

ВІРАСТЮК В.Я. За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Гурін. 

ГУРІН Д.О. За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дмитрієва. 

ДМИТРІЄВА О.О. Утрималася.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дубнов.  

ДУБНОВ А.В. Я – проти.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Заславський.  

Зінкевич.  

ЗІНКЕВИЧ Я.В. Утрималася.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Зуб. 

ЗУБ В.О. За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Кузьміних. 

КУЗЬМІНИХ С.В. За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Перебийніс.  

ПЕРЕБИЙНІС М.В. За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Радуцький – за.  

Стефанишина. 

СТЕФАНИШИНА О.А. За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Пані Яно, скільки? 

ЗАСЛАВСЬКИЙ Ю.І. Михайле Борисовичу, Заславський – теж за.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. За. Дякую, Юрію Івановичу.  

ЗІНКЕВИЧ Я.В. 11 – за, 2 – утрималися. 1 – проти.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую. Рішення прийнято.  
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Колеги, відпускаємо наших друзів НСЗУ, МОЗ, громадські ради, 

ВООЗ.  

 

ДУБНОВ А.В. Ні. Прошу МОЗ не відпускати. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. У нас в «Різному» є від Артема Васильовича. Ну 

Мінфіну ж тут немає, то МОЗ… 

 

ДУБНОВ А.В. Я прошу МОЗ теж не відпускати.  

 

СТЕФАНИШИНА О.А. Михайле Борисовичу, а можна по цьому ще 

питанню? 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Прошу. 

 

СТЕФАНИШИНА О.А. Ми зараз як робимо, цю поправку секретаріат 

оформлює листом від комітету і ми надсилаємо на бюджетний, правильно? 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Так.  

 

СТЕФАНИШИНА О.А. Окей.   

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Я підписую, ми відправляємо на бюджетний 

комітет і йдемо разом зі всіма бажаючими відстоювати цю норму. 

Артеме Васильовичу, не зрозумів, ще раз, будь ласка. 

 

ДУБНОВ А.В. Я можу? 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Так, прошу. 
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ДУБНОВ А.В. Прошу рішення комітету проголосувати і протокольно 

оформити, і уповноважити голову комітету підписати це невідкладно, 

звернення від комітету на Кабінет Міністрів України і на органи виконавчої 

влади – Міністерство фінансів і Міністерства охорони здоров'я з вимогою: 

коли розглядаються питання щодо відання цих центральних органів 

виконавчої влади, щоб на комітеті були представники цих органів на рівні не 

менше заступників міністрів. 

  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Наскільки я бачу, до МОЗ які питання? Є і міністр, 

і був заступник. Але коли розглядалося питання, був міністр. 

 

ДУБНОВ А.В. Я сформулював свою пропозицію. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. То я ж запитую, з МОЗ так само?  

 

ДУБНОВ А.В. Я сформулював свою пропозицію на звернення від 

комітету, яке ви підпишете як голова комітету невідкладно... 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Ну, це якщо ми проголосуємо, Артеме 

Васильовичу. Не давайте мені вказівки, добре, Артеме Васильовичу? Ми з 

вами однакові депутати, вказівки мені ви не маєте права. 

 

ДУБНОВ А.В. Так я ж пропозицію сказав. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Так ви мені вже даєте команду, що я підпишу. 

 

ДУБНОВ А.В. Якщо комітет проголосує... 
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РАДУЦЬКИЙ М.Б. Давайте, якщо комітет проголосує. Добре, Артеме 

Васильовичу? 

 

ДУБНОВ А.В. Добре. Я сформулював її дуже чітко. Прошу поставити 

на голосування. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую.  

Прошу секретаріат відімкнути запрошених.  

Колеги, у нас є пропозиція, яку щойно озвучив Артем Васильович 

Дубнов. А треба, щоб Артем Васильович ще раз повторив чи всі запам'ятали 

цю пропозицію? 

 

ДМИТРІЄВА О.О. Та всім зрозуміло.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Всім зрозуміло. 

Колеги, прошу голосувати і розуміти, що емоція це добре, а робота є 

робота. Пропозиція Артема Васильовича, прошу проголосувати. Хто – за? 

Булах. 

БУЛАХ Л.В. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Вагнєр. 

ВАГНЄР В.О. За. 

Хоча я не знаю, вони і так присутні. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Так я теж  не розумію, але таке. 

ВАГНЄР В.О. Я теж не розумію… 

ДУБНОВ А.В. Так присутній Мінфін. Михайле Борисовичу, не 

впливайте на голосування, будь ласка. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Артеме Васильовичу, на голосування впливаєте ви, 

вибачте. 

Вірастюк. 
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ВІРАСТЮК В.Я. Я – за також. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Гурін. 

Дмитрієва. 

ДМИТРІЄВА О.О. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дубнов. 

ДУБНОВ А.В. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Заславський.  

Зінкевич. 

ЗІНКЕВИЧ Я.В.  За. 

ЗАСЛАВСЬКИЙ Ю.І. Заславський – за. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Зуб. 

Кузьміних. 

КУЗЬМІНИХ С.В. За.  

ЗІНКЕВИЧ Я.В. А Зуб проголосував? Не було чути. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Ні. Я не чув. 

Перебийніс. 

ПЕРЕБИЙНІС М.В.  За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Максим Вікторович? 

ПЕРЕБИЙНІС М.В.  Так. Я ж кажу – за. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Радуцький – проти. 

Стефанишина. Ольга Анатоліївна? Не голосувала. 

Прошу, пані Яно, скільки голосів?  

 

ЗІНКЕВИЧ Я.В. 9 – за,  1 – проти, 2 – не голосували. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую, рішення прийнято. Прошу секретаріат 

сформувати рішення комітету в редакції, яку запропонував Артем 

Васильович Дубнов. 
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ДУБНОВ А.В. І невідкладно підписати як проголосували народні 

депутати.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Артеме Васильовичу, в редакції, яку ви 

запропонували. 

  

ДУБНОВ А.В. Дякую. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Прошу.  

У нас же є стенограма. Все, що в стенограмі, все буде, рішення,  

сформовано і підписано.  

Колеги, дякую. Засідання комітету оголошую завершеним. Дякую всім. 

 

 


